



### Работников аутсорсинговых компаний уравняют в правах с основными сотрудниками

На заседании депутаты Сената рассмотрели в двух чтениях и приняли Закон «О внесении изменений и дополнений в некоторые законодательные акты Республики Казахстан по вопросам оказания услуг по предоставлению персонала», инициаторами которого выступили депутаты Парламента.

Подробнее смотрите на [senate.parlam.kz](http://senate.parlam.kz)

### Employees of outsourcing companies will be equal in rights with employees

Deputies of the Senate considered in two readings and adopted the Law "On amendments and additions to certain legislative acts of the Republic of Kazakhstan on the provision of personnel services", initiated by the deputies of the Parliament.

For more details please refer [senate.parlam.kz](http://senate.parlam.kz)

### В Казахстане предлагается внедрить гарантированную закупку местных товаров

В рамках развития местного содержания законопроектом по вопросам госзакупок, находящимся в Парламенте, прорабатываются поправки, предусматривающие переход на полную централизацию госзакупок. Это позволит централизованно регулировать вопросы повышения местного содержания.

Подробнее смотрите на [www.kapital.kz](http://www.kapital.kz)

### Introduction of guaranteed purchase of local goods is proposed in Kazakhstan

As part of the development of local content, the draft law on public procurement matters, which is in the Parliament, contains amendments that provide for the transition to full centralization of public procurement. This will make it possible to centrally regulate matters of increasing local content.

For more details please refer [www.kapital.kz](http://www.kapital.kz)

### Мажилис одобрил поправки по минимальному уставному капиталу коллекторских агентств

Поправки по вопросам регулирования микрофинансовой и коллекторской деятельности одобрил в первом чтении Мажилис на пленарном заседании. Согласно предлагаемым поправкам, минимальный размер уставного капитала коллекторских агентств будет составлять не менее 10 миллионов тенге.

Подробнее смотрите на [www.bestprofi.kz](http://www.bestprofi.kz)

### The Majilis approved amendments to the minimum authorized capital of collection agencies

Amendments to the regulation of microfinance and collection activities were approved in the first reading by the Majilis at the plenary session. According to the proposed amendments, the minimum authorized charter capital of collection agencies will be at least KZT 10 million.

For more details please refer [www.bestprofi.kz](http://www.bestprofi.kz)

## **В Казахстане в 20 раз сократят сроки выдачи документов на землю**

В 2021 году Правительство Казахстана займется цифровизацией земель, внедрит сроки постановки на получение земельных участков в электронном формате, а время на получение услуги сократится с одного года до 20 дней.

Подробнее смотрите на [www.bestprofi.kz](http://www.bestprofi.kz)

## **Time for issuing land documents will be reduced by 20 times in Kazakhstan**

In 2021, the Government will digitalize land matters and introduce terms of registration of land plots in electronic format, while the time for receiving land services will be reduced from one year to 20 days.

For more details please refer [www.bestprofi.kz](http://www.bestprofi.kz)

## **Определен национальный оператор информационной системы отслеживания международных автомобильных перевозок**

Правительство РК Постановлением от 3 декабря 2020 г. № 819 определило национальным оператором информационной системы отслеживания международных автомобильных перевозок ТОО «Silk Way monitoring».

Подробнее смотрите на [primeminister.kz](http://primeminister.kz)

## **The national operator of the information system for tracking international road transport has been identified**

As per the Governmental Resolution No. 819 of 3 December 3 2020, "Silk Way monitoring" LLP was designated as the national operator of the information system for tracking international road transport.

For more details please refer [primeminister.kz](http://primeminister.kz)

## **Утверждены поправки в законодательство по ВИЭ и электроэнергетике**

7 декабря Глава государства подписал Закон РК "О внесении изменений и дополнений в некоторые законодательные акты Республики Казахстан по вопросам поддержки использования возобновляемых источников энергии и электроэнергетики" ..

Подробнее смотрите на [www.bestprofi.com](http://www.bestprofi.com)

## **Amendments to the legislation on renewable energy and electric power industry were approved**

On 7 December the President signed the Law "On amendments and additions to certain legislative acts of Kazakhstan on support of use of renewable sources of energy and power engineering".

For more details please refer [www.bestprofi.com](http://www.bestprofi.com)

## **Что должен содержать ответ на уведомление по камеральному контролю?**

Подробнее смотрите на [www.bestprofi.com](http://www.bestprofi.com)

## **What should the response to the cameral control notification contain?**

For more details please refer [www.bestprofi.com](http://www.bestprofi.com)

## **Вопросы - ответы по СНТ**

Подробнее смотрите на [www.bestprofi.com](http://www.bestprofi.com)

## **Electronic delivery notes: Q&A session**

For more details please refer [www.bestprofi.com](http://www.bestprofi.com)

## Налоговые послабления охватили более 700 тыс. субъектов предпринимательства

В текущем году был принят ряд мер по поддержке МСБ: налоговое стимулирование; предоставление удешевленных кредитов и отсрочек; снижение административной нагрузки; улучшение бизнес-климата (8-й пакет); оперативное решение вопросов бизнеса. Об этом 4 декабря рассказал Министр национальной экономики Руслан Даленов на слушаниях в Сенате.

Подробнее смотрите на [uchet.kz](#)

## Tax reliefs covered more than 700 thousand business entities

This year, a number of measures were taken to support SMEs: tax incentives; provision of cheaper loans and deferrals; reduction of administrative burden; improvement of the business climate (8th package); prompt resolution of business issues. This was announced on 4 December by the Minister of the National Economy, Mr. Dalenov, at a hearing in the Senate.

For more details please refer [uchet.kz](#)

## Можно ли выписать исправленный СНТ после прохождения границы

"Да, у нас функционал ... позволяет оформлять исправленную СНТ, в том числе при импорте товаров со стран ЕАЭС", - отметили спикеры.

Подробнее смотрите на [uchet.kz](#)

## Whether it is possible to issue a corrected e-delivery note after passing the border?

"Yes, our ... functionality allows us to issue a corrected e-delivery note, including goods imported from the EAEU countries," speakers noted.

For more details please refer [uchet.kz](#)

## Сколько времени дается на подтверждение СНТ?

"В рамках pilotного проекта установлено, что на подтверждение сопроводительной накладной дается 20 рабочих дней".

Подробнее смотрите на [uchet.kz](#)

## How much time is given to confirm the e-delivery note?

"As part of the pilot project, it is established that 20 working days are given to confirm the e-delivery note."

For more details please refer [uchet.kz](#)

The information transmitted is intended only for the person or entity to which it is addressed and may contain confidential and/or privileged material. Any review, retransmission, dissemination or other use of, or taking of any action in reliance upon, this information by persons or entities other than the intended recipient is prohibited. If you received this in error, please contact the sender and delete the material from any computer. PricewaterhouseCoopers may monitor outgoing and incoming e-mails and other telecommunications on its e-mail and telecommunications systems. By replying to this e-mail you give your consent to such monitoring. "PricewaterhouseCoopers" refers to PricewaterhouseCoopers network member firms, each of which is a separate and independent legal entity.